

REIGNOUX CREATIONS



14 RD 951
36800 RIVARENNES
>> FRANCE <<
Tél. : 33 2 54 47 05 06
e.guillon@reignoux-creations.fr




www.reignouxcreations.fr



En 1955, Maurice Reignoux et son frère fondent REIGNOUX CREATIONS, une entreprise de ferronnerie d'art. Ils deviennent des conseillers en décoration reconnus grâce à leur expérience et à leur respect des talents uniques. Ils sont récompensés par le titre de lauréat des meilleurs ouvriers de France.

En prenant la direction de l'entreprise en 2023, Eric et Christopher Guillon ont orienté l'atelier vers une organisation axée sur la qualité et la satisfaction du client. Les fonctions de support, la direction commerciale, le marketing et le bureau d'étude ont été renforcés. C'est désormais une équipe pluridisciplinaire composée de cinq compagnons, trois apprentis, un responsable de projet, un dessinateur, deux chargés d'affaires et une secrétaire administrative.

Le compagnonnage entre créateurs et artisans est une tradition française, héritée des grandes manufactures créées par Louis XIV et Colbert au XVII^e siècle et des commandes prestigieuses de l'État. Cette tradition permet à des entreprises de sortir de leur zone de confort pour des réalisations uniques. « La connaissance, telle que le langage, la mémoire, l'apprentissage, l'expérience, les perceptions et les émotions, est essentielle au savoir-faire artisanal ».

 **Certification**
Label Entreprise Du Patrimoine Vivant

“ *L'Artisanat du Métal,
la Signature de l'Exception* ”

Since
1955

€974k
turnover

Workforce
12

In 1955, Maurice Reignoux and his brother founded REIGNOUX CREATIONS, an artistic metal working company. They became recognised decoration consultants thanks to their experience and their respect for unique talents and were awarded the 'Meilleurs ouvriers de France' distinction.

Since taking over the company's management in 2023, Eric and Christopher Guillon have guided the workshop towards an organisation focused on quality and customer satisfaction. Support functions, sales management, marketing, and the design office have been enlarged. The company now has a multidisciplinary team comprising five master craftsmen, three apprentices, a project manager, a draughtsman,

two business development managers, and an administrative assistant.

The fellowship between creators and craftsmen is a French tradition, inherited from the royal factories set up by Louis XIV and Colbert in the 17th century and from prestigious orders from the French government. This tradition allows companies to step out of their comfort zone for unique projects.

'Knowledge, such as language, memory, learning, experience, perceptions, and emotions, is essential to craftsmanship.'

 **Certification**
'Entreprise du Patrimoine Vivant'
(living heritage company) label

“ *Metal working. Signature of the Exceptional* ”



**PRÉSIDENT
CHAIRMAN**
Eric GUILLON
06 07 03 49 68
e.guillon@reignoux-creations.fr

**CHARGÉE D'AFFAIRE
BUSINESS DEVELOPMENT
MANAGER**
Françoise BLUTOU
07 86 36 57 50
f.blutou@reignoux-creations.fr